
 

PROTOKÓŁ Nr 6/W/2024 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetu, Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych  

 Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 25 listopada 2024 roku  

o godz. 9.00 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski 

 

Obecni radni: 

 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

- Walenty Gałuszewski (Przewodniczący) 

- Radosław Godun 

- Alina Kruk 

- Barbara Krukowska 

- Angelika Nieroda 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej: 

- Jerzy Chilkiewicz (Przewodniczący) 

- Barbara Krukowska 

- Albin Misiuk 

- Anna Siemieniuk 

- Jerzy Tomczuk 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

- Diana Bisz (Przewodnicząca) 

- Andrzej Czeczuga 

- Konrad Łapiński 

- Piotr Parfieniuk 

- Anatol Grzegorz Tymiński  

 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Prowadząca posiedzenie radna DIANA BISZ  - Przewodnicząca Komisji Oświaty i 

Spraw  Społecznych przywitała radnych oraz inne osoby uczestniczące w posiedzeniu: 

- Wójta Gminy – WALENTEGO KORYCKIEGO 

- Zastępcę Wójta Gminy – ANATOLA FILIPIUKA 

- Skarbnika Gminy – ANNĘ NESTERUK 

- Przewodniczącego Rady Gminy – STANISŁAWA OLSZEWSKIEGO 

Na posiedzeniu byli też obecni mieszkańcy gminy. 

Przypomniała o obowiązującym rozporządzeniu w sprawie ochrony danych 

osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych 

 

 

 

 

 

 

 



osobowych osób fizycznych. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

Zawiadomienie o zwołaniu posiedzenia stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. 

Odczytała propozycję  porządku posiedzenia. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 5/W/2024 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Bielsk Podlaski  w dniu 29 października 2024 r. 

4. Zaopiniowanie materiałów na VIII Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski, zwołaną 

na dzień 27 listopada 2024 roku: 

a) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok; 

b) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości; 

c) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Deniski – nr ewid. 

674/; 

d) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Plutycze/; 

e) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Deniski – nr ewid. 

292/1/; 

f) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Piliki/; 

g) Projekt uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów uzupełniających 

Sołtysa Sołectwa Plutycze; 

h) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy 

Bielsk Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2025 rok; 

i) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 2 września 2024 r. dot. 

wyłączenia z istniejącego Sołectwa Augustowo części leżącej przy drodze 

krajowej Nr 66 i utworzenia nowego Sołectwa „Nowe Augustowo”; 

j) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 8 listopada 2024 r. dot. 

odwołania sołtysa i członków rady sołeckiej przed upływem kadencji; 

k) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dot. podjęcia przeciwdziałań w 

przypadku tworzenia na terenie gminy ośrodków dla imigrantów; 

l) Projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi z dnia 14 listopada 2024 r. na 

brak informacji publicznej o działaniach na rzecz ochrony, zagospodarowania i 

wykorzystania wartości przyrodniczych i kulturowych na obszarze Natura 2000 

Murawy w Haćkach oraz kompleksu stanowisk archeologicznych w Haćkach; 

m) Informacja na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady 



Gminy Bielsk Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

5. Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski w sprawie podstawy wymiaru podatku 

rolnego na 2025 rok. 

6. Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski w sprawie podstawy wymiaru podatku 

leśnego na 2025 rok. 

7. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy Bielsk Podlaski na 2025 rok. 

8. Sprawy bieżące. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

 

DIANA BISZ poinformowała, że materiały do każdego punktu zostały przekazane 

radnym w formie elektronicznej. 

Członkowie poszczególnych komisji nie zgłosili uwag do zaproponowanego 

porządku posiedzenia. 

Porządek posiedzenia został jednogłośnie przyjęty przez poszczególne komisje. 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr 5/W/2024 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Bielsk Podlaski  w dniu 29 października 2024 r. 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu, który został przyjęty jednogłośnie przez 

poszczególne komisje. 

 

4. Zaopiniowanie materiałów na VIII Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski, 

zwołaną na dzień 27 listopada 2024 roku: 

 

a) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok; 

Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmian w budżecie gminy wraz z projektem 

uchwały oraz autopoprawką z dnia 22 listopada 2024 r., stanowi Załącznik Nr 5 do 

protokołu. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie.  

 

b) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości; 

Wniosek Wójta Gminy w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości, stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 

Prowadząca posiedzenie radna DIANA BISZ poinformowała, że wniosek Wójta 

Gminy wyjaśnia zasady określania wysokości stawek podatku, które po przyjęciu 

uchwały przez Radę Gminy będą obowiązywały od 1 stycznia 2025 r.  Skutkiem 

przyjęcia stawek podatku od nieruchomości w wysokości proponowanej w uchwale 

będzie zwiększenie wpływu  do budżetu gminy o kwotę około 39.563,83 zł. 

Radny JERZY TOMCZUK zapytał o wysokość wzrostu  podatku od prowadzonej 

działalności gospodarczej. Skarbnik Gminy – ANNA NESTERUK poinformowała, że 

podatek ten pozostaje na poziomie ubiegłego roku, natomiast podatek od budynków 



mieszkalnych zwiększy się o 4 grosze.  

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek 

Wójta pozytywnie.  

 

c) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Deniski – nr ewid. 

674/; 

Wniosek Wójta Gminy w powyższej sprawie, stanowi Załącznik Nr 7 do 

protokołu. Proponowana do sprzedaży nieruchomość o powierzchni 1,8136 ha jest 

położona w obrębie gruntów wsi Deniski. Oszacowana jej wartość wynosi 35.000,- zł. 

 Podczas dyskusji radni interesowali się: 

- kwotą wyceny nieruchomości (radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI, który 

stwierdził, że w porównaniu do poprzednich wycena jest bardzo niska),  

- zasobami żwiru, ponieważ jest to teren po byłej żwirowni (radny PIOTR 

PARFIENIUK zapytał o ewentualne badania geologiczne gruntu, zgłosił, że na 

pierwszej stronie operatu szacunkowego wartość oszacowana wynosi 35.000,- zł, 

natomiast wartość zapisana słownie jest inna). 

Radny JERZY CHILKIEWICZ powiedział, że jest to teren nie zrekultywowany, więc 

sprzedaż tej nieruchomości będzie dobrym rozwiązaniem, jeśli jest chętny do jej 

nabycia. 

- Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK poinformował, że zasoby żwiru są już 

wyczerpane, a wyrobisko ma głębokość ok. 10 metrów. Błąd zgłoszony przez radnego 

PIOTRA PARFIENIUKA zostanie naprawiony. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek 

Wójta pozytywnie.  

 

d) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Plutycze/; 

Wniosek Wójta Gminy w powyższej sprawie, stanowi Załącznik Nr 8 do 

protokołu. 

Radna DIANA BISZ poinformowała, że proponowana do sprzedaży nieruchomość 

o powierzchni 0,6781 ha jest położona w obrębie gruntów wsi Plutycze. Oszacowana 

jej wartość wynosi 105.200,- zł. 

Radny JERZY CHILKIEWICZ zwrócił uwagę na wysoką kwotę wynikającą z 

operatu szacunkowego. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK poinformował, że jest to normalna 

cena gruntów w zabudowie zagrodowej, wyjaśnił, jakie wskaźniki są przyjmowane 

przy szacowaniu ceny nieruchomości. Dodał, że gmina ma ½ udziału w tej 

nieruchomości. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek 

Wójta pozytywnie.  

 



e) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Deniski - nr ewid. 

292/1; 

Wniosek Wójta Gminy w powyższej sprawie, stanowi Załącznik Nr 9 do 

protokołu. 

Radna DIANA BISZ poinformowała, że proponowana do sprzedaży nieruchomość 

o powierzchni 0,1191 ha jest położona w obrębie gruntów wsi Deniski. Oszacowana 

wartość 17/24 udziału gminy wynosi 34.850,- zł. 

Radny JERZY CHILKIEWICZ poinformował, że jest to zabudowa zagrodowa 

(zagumienna). 

Pytań i uwag nie zgłoszono. Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta 

pozytywnie.  

 

f) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Piliki/; 

Wniosek Wójta Gminy w powyższej sprawie, stanowi Załącznik Nr 10 do 

protokołu. Radna DIANA BISZ poinformowała, że proponowana do sprzedaży 

nieruchomość o powierzchni 0,0759 ha jest położona w obrębie gruntów wsi Piliki. 

Oszacowana jej wartość wynosi 46.375,- zł. 

Dyskusji nie prowadzono. Pytań i uwag nie zgłoszono. Poszczególne komisje 

zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie.  

 

g) Projekt uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów 

uzupełniających Sołtysa Sołectwa Plutycze; 

Wniosek Wójta Gminy w powyższej sprawie, stanowi Załącznik Nr 11 do 

protokołu. 

Radna DIANA BISZ poinformowała, że z wniosku Wójta Gminy wynika, że 

Sołtys Sołectwa Plutycze - Pan Jan Korpacz złożył rezygnację z pełnienia funkcji 

sołtysa z dniem 1 listopada br. W związku z tym zachodzi konieczność zarządzenia 

wyborów uzupełniających. Zgodnie ze statutem sołectwa wybory powinny odbyć się 

w ciągu 3 miesięcy od miesiąca, w którym w trakcie kadencji wygasł mandat sołtysa. 

W projekcie uchwały zaproponowano, aby wybory odbyły się do końca grudnia br. 

Dyskusji nie prowadzono. Pytań i uwag nie zgłoszono. Poszczególne komisje 

zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie.  

 

h) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy 

Gminy Bielsk Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2025 rok; 

Wniosek Wójta Gminy w powyższej sprawie, stanowi Załącznik Nr 12 do 

protokołu. 

Radna DIANA BISZ poinformowała, że program współpracy z organizacjami 

pozarządowymi jest uchwalany przez Radę Gminy co roku. W załączonej do wniosku 



Wójta Gminy dokumentacji znajduje się protokół z przeprowadzonych konsultacji 

projektu programu, z którego wynika, że nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje 

zmian.   

Dyskusji nie prowadzono. Pytań i uwag nie zgłoszono. Poszczególne komisje 

zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie.  

 

i) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 2 września 2024 r. 

dot. wyłączenia z istniejącego Sołectwa Augustowo części leżącej przy 

drodze krajowej Nr 66 i utworzenia nowego Sołectwa „Nowe Augustowo”; 

Wniosek Wójta Gminy w powyższej sprawie, stanowi Załącznik Nr 13 do 

protokołu. Radna DIANA BISZ poinformował, że petycja dotyczy wyodrębnienia z 

istniejącego sołectwa Augustowo części położonej przy drodze krajowej Nr 66, na 

tzw. „Kolonii Brańska”. Z uwagi na takie położenie, mieszkańcy tej części nie czują 

więzi z tzw. „starym Augustowem”. W przedłożonym stanowisku Wójta w tej sprawie 

szczegółowo wyjaśniono procedurę takiego przekształcenia oraz proponowane etapy 

realizacji zadania. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przychyliła się do wniosku 

Wójta i zarekomendowała uwzględnienie petycji mieszkańców. 

Radny RADOSŁAW GODUN, jako mieszkaniec wsi Augustowo poinformował, 

że tzw. „stare Augustowo” wyraża zgodę na oddzielenie części Augustowa położonej 

przy drodze krajowej Nr 19 i utworzenie nowego sołectwa, tym bardziej, że z uwagi 

na takie położenie łatwo będzie wyznaczyć granicę sołectwa. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił uwagę, że Sołectwo Augustowo, 

jako największe sołectwo w gminie, wprowadzało do budżetu gminy najwięcej 

pieniędzy. Stwierdził, że podział sołectwa powinien mieć przełożenie na realizację 

inwestycji. 

      Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI stwierdził, że udział podatku rolnego 

jest mały, a inwestycje w większości są dofinansowywane ze środków zewnętrznych. 

Większe podatki wpływają od przedsiębiorców. Skarbnik Gminy ANNA NESTERUK 

poinformowała, że w 2025 roku od podatników do budżetu gminy z tytułu podatku 

rolnego wpłynie kwota w wysokości około 3.056.000,- zł.  

        Zdaniem radnych BARBARY KRUKOWSKIEJ oraz JERZEGO TOMCZUKA 

nowo wydzielone sołectwo będzie zabiegało o budowę świetlicy, placu zabaw lub 

innych inwestycji. Zapytali, jak będzie przebiegała granica między sołectwami ? 

        Wójt Gminy stwierdził, że najprościej będzie podzielić sołectwo według 

numeracji domów, natomiast obręb geodezyjny pozostanie bez zmian. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI stwierdził, że nowe sołectwo 

powinno liczyć się z tym, że nie wszystkie ich potrzeby będą załatwione od razu.  

Na prośbę radnej ANNY SIEMIENIUK Skarbnik Gminy wyjaśniła sposób 

naliczania funduszu sołeckiego po podziale Sołectwa.   

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek 

Wójta pozytywnie.  

 



j) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 8 listopada 2024 r. 

dot. odwołania sołtysa i członków rady sołeckiej przed upływem kadencji; 

Wniosek Wójta Gminy w powyższej sprawie, stanowi Załącznik Nr 14 do 

protokołu. 

Radna DIANA BISZ poinformowała, że Wójt Gminy proponuje uwzględnić 

wniosek zawarty w petycji przy okazji opracowywania nowych statutów sołectw. 

Zwracam przy tym uwagę, że brak takich uregulowań w aktualnych statutach nie 

wynika z błędu, czy niedopatrzenia, lecz jak  informuje Wójt, jest konsekwencją 

uzgodnień z organem nadzoru w oparciu o piśmiennictwo oraz orzecznictwo sądów, 

które w  czasie przygotowywania treści statutów były uwzględniane. Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji przychyliła się do wniosku Wójta. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, że jest przeciwny zastosowaniu 

takiego rozwiązania. Zdaniem radnego aktualnie obowiązujące przepisy statutów 

sołectw są dobre. Jeśli zostanie wprowadzona możliwość odwołania sołtysa w trakcie 

kadencji, wówczas często trzeba będzie organizować wybory uzupełniające, a wielu 

sołtysów i tak wcześniej składa rezygnację. W gminie były sytuacje, kiedy wieś 

funkcjonowała bez sołtysa. 

Radny JERZY TOMCZUK stwierdził, że sołtysa wybierają mieszkańcy, więc 

mogą go też odwołać. 

Radna BARBARA KRUKOWSKA przychyliła się do zdania radnego 

WALENTEGO GAŁUSZEWSKIEGO zwracając uwagę na to, że ludzie mają prawo 

do wybrania sołtysa, ale nie może być tak, że po roku sołtys już może być odwołany. 

Radna ANNA SIEMIENIUK zwróciła uwagę na sytuację, gdzie stan zdrowia 

sołtysa uniemożliwi pełnienie funkcji przez dłuższy czas, a w praktyce nie można 

będzie go odwołać. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI opowiedział się za możliwością 

odwołania sołtysa przed upływem kadencji. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Z uwagi na zróżnicowane głosy co do 

uznania petycji, radni podejmą decyzję w sprawie petycji podczas głosowania nad 

projektem uchwały. 

 

k) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dot. podjęcia 

przeciwdziałań w przypadku tworzenia na terenie gminy ośrodków dla 

imigrantów; 

Wniosek Wójta Gminy w powyższej sprawie, stanowi Załącznik Nr 15 do 

protokołu. 

Radna DIANA BISZ poinformowała, ze petycję złożył mieszkaniec Białegostoku, 

który oczekuje działań zapobiegawczych polegających na niedopuszczeniu do 

utworzenia na terenie gminy ośrodka dla imigrantów. Wójt Gminy w przedłożonym 

wniosku proponuje nie uwzględniać tej petycji, ponieważ takie działania wykraczają 

poza kompetencje gminy, a poza tym dotychczas nie było żadnych informacji i 

zgłoszeń w sprawie potrzeby utworzenia ośrodka na terenie naszej gminy. Komisja 



Skarg, Wniosków i Petycji przychyliła się do wniosku Wójta. 

Dyskusji nie prowadzono. Pytań i uwag nie zgłoszono. Poszczególne komisje 

zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie.  

 

l) Projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi z dnia 14 listopada 2024 r. 

na brak informacji publicznej o działaniach na rzecz ochrony, 

zagospodarowania i wykorzystania wartości przyrodniczych i kulturowych 

na obszarze Natura 2000 Murawy w Haćkach oraz kompleksu stanowisk 

archeologicznych w Haćkach; 

Wniosek Wójta Gminy w powyższej sprawie, stanowi Załącznik Nr 16 do 

protokołu. 

Radna DIANA BISZ poinformowała, że skarga dotyczy braku informacji 

publicznej na złożony przez Skarżącego wniosek, ale z wyjaśnień Wójta wynika, że 

odpowiedź została udzielona, lecz Skarżący uznał ją za odpowiedź destrukcyjną.  

Skarga podlega zwrotowi Skarżącemu, ponieważ podmiotem właściwym do 

rozpatrzenia skargi w tej sprawie jest sąd administracyjny. Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji przychyliła się do wniosku Wójta. 

Dyskusji nie prowadzono. Pytań i uwag nie zgłoszono. Poszczególne komisje 

zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie.  

 

m) Informacja na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski 

oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

Radna DIANA BISZ poinformowała, że analizę oświadczeń majątkowych 

przeprowadziły wszystkie uprawnione do tego podmioty. Zgłoszone uwagi zostały 

radnym przekazane.  

  

5. Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski w sprawie podstawy wymiaru 

podatku rolnego na 2025 rok. 

Wniosek Wójta Gminy w powyższej sprawie, stanowi Załącznik Nr 17 do 

protokołu. 

Radna DIANA BISZ poinformowała, że wniosek Wójta Gminy dotyczy przyjęcia 

kwoty 86,34 zł jako podstawę wymiaru podatku rolnego na 2025 rok. Decyzja o 

zmniejszeniu podatku będzie skutkowała zmniejszeniem dochodów budżetu gminy, co 

nie będzie rekompensowane przez państwo. Na poprzednim posiedzeniu komisji radni 

wyrazili opinię o pozostawieniu kwoty ustawowej. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił uwagę, że podana cena skupu żyta 

w wysokości 86,34 zł jest w praktyce ceną nierealną. Maksymalnie można uzyskać 

cenę w wysokości 65 zł. W pewnym okresie cena  żyta była wyższa, a podatek rolny 

niższy. Zgłaszano propozycje, że jeśli będzie sytuacja odwrotna, to będą poczynione 

starania, aby rolnikom ulżyć. Z drugiej jednak strony trzeba pamiętać o tym, że 

obniżenie podatku uszczupli budżet gminy, więc radny zapewnił, że nie będzie składał 



wniosku o zmniejszenie podatku. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek 

Wójta pozytywnie.  

 

6. Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski w sprawie podstawy wymiaru 

podatku leśnego na 2025 rok. 

Wniosek Wójta Gminy w powyższej sprawie, stanowi Załącznik Nr 18 do 

protokołu. 

Radna DIANA BISZ poinformowała, że wniosek Wójta Gminy dotyczy przyjęcia 

kwoty 277,35 zł jako podstawę wymiaru podatku leśnego od 1 ha na 2025 rok. 

Przepisy prawa dopuszczają możliwość obniżenia stawki podobnie jak w przypadku 

podatku rolnego.  

Dyskusji nie prowadzono. Pytań i uwag nie zgłoszono. Poszczególne komisje 

zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie.  

 

7. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy Bielsk Podlaski na 2025 rok. 

Radna DIANA BISZ poinformowała, że  Zarządzeniem Wójta Gminy został 

przyjęty projekt uchwały budżetowej na 2025 rok. Zgodnie z przyjętą procedurą 

uchwalania budżetu gminy, Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do komisji z 

prośbą o zaopiniowanie przedłożonego projektu.  

Pismo Przewodniczącego Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 18 listopada 2024 r. 

skierowane do przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prośbą o 

zaopiniowanie budżetu gminy na 2025 rok stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu. 

Zarządzenie Nr 89/2024 Wójta Gminy Bielsk Podlaski z dnia 14 listopada 2024 r. 

w sprawie projektu uchwały budżetowej gminy Bielsk Podlaski na rok 2025 

Załącznik Nr 20 do protokołu. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał, dlaczego kwota przewidziana 

na modernizację oczyszczalni ścieków w Łubinie Kościelnym (400 tys. zł) jest 

mniejsza od kwoty przewidzianej poprzednio (11 mln zł). Wójt Gminy WALENTY 

KORYCKI wyjaśnił, że kwota zostanie zwiększona, jeśli uda się pozyskać środki 

zewnętrzne na realizacje tej inwestycji. 

- Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI wskazał kwotę przewidywaną jako wpływy do 

budżetu gminy w wysokości 55 mln złotych, natomiast na zadania inwestycyjne 

przeznacza się środki własne w wysokości 2.150.000 zł. W stosunku do całego 

budżetu jest to kwota bardzo niska. Zdaniem radnego środki te powinny być 

przeznaczone na przygotowanie projektów i planów, aby w przyszłości pozyskać 

środki zewnętrzne. W tym celu można byłoby wzmocnić  kadrę referatu zajmującego 

się merytorycznie inwestycjami. W zakresie gospodarki odpadami, zdaniem radnego 

należy dążyć do urealnienia  kosztów odbioru odpadów, bilansowania się kosztów 

oraz wpływów, aby nie dokładać co roku z budżetu gminy do tego zadania 1 mln 

złotych. Poruszył również kwestię odbierania odpadów BIO, które  generują 



dodatkowe koszty. Poinformował, że we wsi tylko kilka osób z tego korzysta, ale 

warto zauważyć, że na wsi można sobie poradzić z zagospodarowaniem odpadów BIO 

poprzez urządzenie kompostownika. 

- Wójt Gminy WALENTY KORYCKI przyznał, że jako mieszkaniec gminy nie widzi 

problemu z zagospodarowaniem odpadów BIO. Poinformował, że przed dwoma 

tygodniami razem z Przewodniczącym Rady Gminy i Zastępcą Wójta Gminy pojechał 

do Suchowoli – gminy wielkościowo podobnej do gminy Bielsk Podlaski. Wizyta 

miała na celu zapoznanie się z doświadczeniami tej gminy w zakresie gospodarowania 

odpadami. Gmina ma własne przedsiębiorstwo komunalne. Zastosowanie niektórych 

rozwiązań może przynieść oszczędności, być może nie trzeba będzie dokładać z 

budżetu gminy, aby pokryć koszty finansowania systemu. Do rozważenia są kwestie 

zróżnicowania cen za odbiór odpadów w taki sposób, aby zachęcić mieszkańców do 

zagospodarowania odpadów BIO we własnym zakresie. Wójt Gminy WALENTY 

KORYCKI zgłosił propozycję, aby podczas ferii zimowych zorganizować wyjazd do 

Suchowoli dla wszystkich radnych.  

- Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK powiedział o ulgach dla osób 

posiadających kompostowniki.  Wyjaśnił zasady obowiązujące przy ustalaniu cen za 

odbiór odpadów z uwzględnieniem siedlisk letniskowych.  

- Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI powiedział, że zasadnym 

rozwiązaniem jest zorganizowanie odbioru odpadów przez gminę, bez zlecania tego 

zadania  firmie zewnętrznej.  

- Wójt Gminy WALENTY KORYCKI przekazał informację o podejmowanych 

działaniach w sprawie hydroforni Rajsk (zabiegi o środki zewnętrzne na modernizację, 

zainstalowanie  filtrów uzdatniania wody, korzystanie z programu na poprawę jakości 

wody), poinformował również złożonym do Wojewody Podlaskiego wniosku na 

budowę 2 dróg (na razie brak rozstrzygnięcia), spotkaniu z ministrem od funduszy 

unijnych (liczba złożonych wniosków przekracza możliwości finansowania). 

- Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że mniejsze inwestycje 

należy realizować z własnych środków, natomiast przygotowywanie projektów bez 

gwarancji pozyskania środków na ich realizację nie ma sensu. Odmienne zdanie 

wyraził radny WALENTY GAŁUSZEWSKI, który stwierdził, że jeżeli jest ogłaszany 

nabór wniosków, projekt powinien być już przygotowany. Odnosząc się do zadań 

ujętych w załączniku inwestycyjnym zwrócił uwagę na wysokie koszty przebudowy 

drogi gminnej Parcewo-Hołody (7 mln 100 tys. zł). Wójt wyjaśnił, że koszt 

przebudowy 1 km drogi wynosi 3,5 mln zł. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił uwagę, że przy składaniu 

wniosków z „Nowego Ładu” nie był potrzebny projekt techniczny.  

- Radni dyskutowali na temat dofinansowania drużyny piłki nożnej TUR II (ok. 90 tys. 

zł), w której aktualnie wśród zawodników nie ma mieszkańców gminy Bielsk 

Podlaski, a mecze nie są już rozgrywane na boisku w Pilikach. Zwrócono uwagę, że 

wcześniej po meczach zawodnicy tej drużyny nie zostawiali pomieszczeń w należytym 

porządku. W tej sytuacji wsparcie finansowe jest nieuzasadnione, a środki można 



przeznaczyć na inne zadania, np. inwestycje drogowe.  Radny JERZY CHILKIEWICZ 

wyraził odmienne zdanie, twierdząc, że dotychczas nie opuścił żadnego meczu TURA 

II. Zainteresowanie tymi meczami zawsze było duże. Na koszulkach zawodników jest 

umieszczone logo gminy, przez co drużyna promuje gminę. Dodał, że należy utrzymać 

boisko w Pilikach, a w sprawie dofinansowania drużyny warto spotkać się z osobami 

prowadzącymi treningi. Dodał, że jest przeciwny wstrzymaniu dofinansowania 

drużyny. Zdania pozostałych radnych były podzielone, mówiono też o zasadach 

awansu drużyny oraz drużynach młodzieżowych.  Podsumowując dyskusję Wójt 

Gminy powiedział, że decyzja zostanie podjęta, jeśli wpłynie wniosek o zmniejszenie 

planu wydatków w tym zakresie.  

- Na prośbę radnego JERZEGO TOMCZUKA, Skarbnik Gminy ANNA NESTERUK 

wyjaśniła, że planowane dochody budżetu są mniejsze w porównaniu do 2024 r., 

ponieważ w ciągu roku dochodzą dotacje, które podnoszą budżet. W związku ze 

zgłoszonymi pytaniami radnych dot. wynagrodzeń bezosobowych w wys. 300 tys. zł 

oraz czynności wykonywanych przez kierowców i opiekunki w przerwie między 

kursami dowożenia uczniów do szkół, wyjaśniła, że pozycja „wynagrodzenia 

bezosobowe” dotyczy umów „zlecenia”, a w przerwie między kursami kierowcy dbają 

o sprzęt, wykonując w warsztacie drobne naprawy, rozwożą korespondencję, a 

opiekunki wykonują prace administracyjne. 

- Radna ALINA KRUK zapytała o przebudowę dróg gminnych we wsi Widowo, na co 

jest przewidziana kwota w wysokości 250 tys. zł. Po informacji Wójta Gminy, który 

wymienił drogi przewidziane do remontu, w tym drogę prowadzącą do jednego z 

przedsiębiorców gminy, radna powiedziała, że zasadnym jest wykonanie nakładki na 

drogę na kolonii Widowo, która jest w złym stanie technicznym. Wójt zadeklarował, 

że można rozważyć wykonanie nakładki w ramach środków remontowych. Mówiono 

również o innych drogach gminnych wymagających naprawy, m.in. w Krzywej. 

- Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI jako radny z wieloletnim doświadczeniem 

przypomniał, że każdy radny chciałby  w ciągu kadencji w swoim okręgu wyborczym 

zrealizować kilka inwestycji, ale niestety możliwości finansowe gminy nie pozwolą na 

realizację wszystkich zadań.  Zaapelował do młodych radnych, którzy zaczynają pracę 

w samorządzie, żeby przemyśleli, jakie inwestycje są dla nich priorytetowe, bo realia 

są takie, że jest szansa na sfinansowanie jednej lub najwyżej dwóch inwestycji. W tej 

sytuacji należy zmniejszyć swoje oczekiwania i wybrać najważniejsze zadania.  Wójt 

Gminy dodał, że realizacja zadań jest w dużym stopniu uzależniona od środków 

zewnętrznych.  

- Radny JERZY CHILKIEWICZ zwrócił uwagę, że w gminie są tereny wymagające 

doinwestowania, ale zdaniem radnego środki należy kierować tam, gdzie mieszkańcy 

są aktywni. Zwrócił uwagę, że niektóre sołectwa nie mają podstawowych rzeczy, a 

niektóre nie wiedzą na co przeznaczyć pieniądze. 

- Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że są miejscowości o 

różnym położeniu, bez dojazdu lub bez asfaltowego dojazdu z żadnej strony.  

- Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI zapytał, czy kwota w wys. 39 tys. zł na 



sporządzenie planów zagospodarowania przestrzennego będzie przeznaczona na II 

etap Parcewa ? Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK  poinformował, że jest to 

kwota zapisana ogólnie na gminę. 

Projekt budżetu został zaopiniowany pozytywnie wraz ze zgłoszonymi w trakcie 

dyskusji uwagami. 

 

8. Sprawy bieżące. 

W sprawach bieżących Wójt Gminy przekazał informacje dotyczące: 

- Krajowego planu bezpieczeństwa „Tarcza wschód”; 

- Procedury rozpatrywania wniosków dot.  wiatraków; 

- Konieczności zamykania zaworu głównego do wody w budynkach świetlic. Apel ten 

przekazał radnym i sołtysom w związku z awarią w świetlicach w Deniskach i 

Ogrodnikach, gdzie pomieszczenia zostały zalane wodą (pękł wężyk). Apel w tej 

sprawie zostanie przekazany sołtysom na najbliższej sesji Rady Gminy. 

 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

Porządek posiedzenia został wyczerpany, w związku z tym radna DIANA BISZ  o 

godz. 10.30 zamknęła posiedzenie komisji.  
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